

Смирнов Анатолий
Викторович

Раздел 2. Грамматика 31 марта 1994

Упражнение 1. Вставьте артикль, где необходимо.

1. What's the weather like today? - The weather is fine. 2. The sun is yellow. 3. The sky is grey today. 4. The Earth is a planet. 5. We had the English lesson yesterday. The teacher asked me many questions. The questions were difficult. 6. Where is your brother? - He is at home. He is in his room. He is sitting at the table. He is doing his homework. The homework is difficult. 7. Our cat is sitting on the sofa. 8. It is very dark in the room. Turn on the light, please. 9. Nick went into the bathroom, turned on the water and washed his hands.

1. Какая сегодня погода? - Погода прекрасная. 2. Солнце желтое. 3. Небо сегодня серое. 4. Земля - это планета. 5. Вчера у нас был урок английского. Учительница задавала мне много вопросов. Вопросы были сложными. 6. Где твой брат? - Он дома. Он в своей комнате. Он сидит за столом. Он делает домашнее задание. Домашнее задание сложное. 7. Наш кот сидит на диване. 8. В комнате очень темно. Включите, пожалуйста, свет. 9. Ник пошел в ванную, включил воду и вымыл руки.

Упражнение 2. Напишите данные существительные в форме множественного числа.

1. a dress - two dresses +
2. a lady - two ladies +
3. a baby - three babies +
4. a story - three stories +
5. a fox - four foxes +
6. a leaf - four leaves +
7. a thief - five thieves +
8. a wolf - five wolves +
9. a loaf - six loaves -
10. a city - six cities +
11. a sheep - seven sheep +
12. a policeman - seven policemen +
13. a sportsman - eight sportsmen +
14. a bench - eight benches +
15. a witch - nine witches +
16. a tomato - nine tomatoes +
17. a potato - ten potatoes +

Упражнение 3. Заполните пробелы соответствующим вопросительным словом *who, what, whose, how, when, where*:

1. Who sits next to Frank? Clara. +
2. Where does the boy come from? — From Newcastle. +
3. How old are her children? — Seven and ten. +
4. When is Peter's birthday? — In April, I think. +
5. How much is the shirt? — It's twenty pounds. +
6. Who is best at playing tennis? — Bob. +
7. Where are you going? — To my friends. +
8. How much is an orange juice? — It's fifty pence. +
9. When does the restaurant open? — At six o'clock. +
10. How can I get some ice cream? — At the snack bar. \$ —
11. What are you going to order? — Fish and chips. +
12. How are you going to do on Saturday? — I don't know. —
13. Where has got my pullover? — I have got it. —
14. What's your name? — Carol. +
15. When is Susan's party? — On Friday. +
16. How much are the potatoes? — One pound. +
17. How can I do for you? — I want two white T-shirts. —
18. How can I get a newspaper? — At Park Street. —
19. There is your best friend? — It's Paul. —
20. Where does Nick live? — In Boston. +

Упражнение 4. Вставьте подходящие по смыслу личные местоимения.

1. Ben is a little boy. He is six. +
2. Jane is a house-wife (домохозяйка). She is lazy (ленивая). +
3. Max is a soldier. He is brave. +
4. Lily is a young woman. She is very beautiful. +
5. Alice is late. She is in a traffic jam (в дорожной пробке). +
6. Nick and Ann are far from Moscow. They are on a farm. +
7. This is Ben's room. She is nice. —
8. These are new books. They are interesting. +
9. This is Elsa. She is a student. +
10. Nick and Max are students. They are students of a Moscow university. +
11. The rooms are small but they are light and warm. +
12. The new flat is comfortable but she is far from the university. —
13. Jack has many French books. He likes to read French very much. +
14. Hans is a new student. He is German. +
15. Alice and Jane are new secretaries. They are not lazy. +

Упражнение 5. Поставьте прилагательные в скобках в нужную степень.

1. The ^{the}Volga is longest river in Europe. —
2. Life in the country is ^{more}relaxing than in the city. —
3. He is one of ^{the}richest people in the world. —
4. My house is ^{more}modern than yours. —
5. The weather today is better than it was yesterday. +

Упражнение 6. Заполните пропуски подходящими формами глагола To be (am, is, are).

My name is Brenda Foster. I am on the left in the picture. I am ten years old and I am in the fifth form. My birthday is on the first of January. I am from Santa Monica, California, USA. I am American. My phone number is 235-456-789. I live at 16 Park Street. My post code is LA 30 SM. I've got a sister and a brother. Their names are Gina and Paul. Gina is 16 years old and Paul is only three. I've also got a dog. His name is Spot. He is on the right in the picture. My Mum is a doctor. She works at a hospital. My Dad is a driver. He works in Los Angeles. We are all friendly in our family. +

Меня зовут Бренда Фостер. На фото я слева. Мне десять лет, и я учусь в пятом классе. Мой день рождения первого января. Я из Санта-Моники, Калифорния, США. Я американка. Мой номер телефона 235-456-789. Я живу на Парк-стрит, 16. Мой почтовый индекс - Лос-Анджелес, 30 сентября. У меня есть сестра и брат. Их зовут Джина и Пол. Джине 16 лет, а Полу всего три. У меня также есть собака. Его зовут Спот. На фото он справа. Моя мама - врач. Она работает в больнице. Мой папа - водитель. Он работает в Лос-Анджелесе. Мы все дружим в нашей семье.

Упражнение 7. Вставьте правильный вариант притяжательного местоимения.

1. What is his father? +
2. Where are her parents? +
3. They are busy with their lessons. +
4. This is the flat. —
5. What colour are the walls in that room? Her walls are grey. —
6. My parents are at work. +
7. Our flat has five rooms. +
8. His work is very interesting. +

9. Her pencil is on the table. +

10. This is our dog. +

Упражнение 8. Вставьте подходящие предлоги.

“

Tom entered _____ the station
shortly _____ 5 o'clock _____
the afternoon. This is a bad time
to travel _____ London, both
_____ bus and train, because
crowds _____ people go home
_____ work _____ this hour.
Tube was packed tight _____
people.

www.stordar.ru

Tom entered at the station shortly after 5 o'clock in the afternoon. This is a bad time to travel around London, both by bus and train, because crowds of people go home from work at this hour. Tube was packed tight with people.

Том прибыл на станцию вскоре после 5 часов пополудни. Это неподходящее время для поездок по Лондону, как на автобусе, так и на поезде, потому что в это время толпы людей едут домой с работы. Метро было битком забито людьми.

4.